
Protokół  Nr XLVIII 

z obrad XLVIII sesji Rady Gminy z dnia 31 marca 2014 r roku. 

 

Obrady sesji rozpoczęły się o godz. 14:00 w Urzędzie Gminy Pabianice. 

 

W sesji uczestniczyli radni Rady Gminy. Na ustawowy skład Rady Gminy  15 radnych, w 
sesji uczestniczyło 14 radnych, radny K. Gąsiorek złożył mandat radnego w dniu 25 lutego 
2014 r. Lista  obecności stanowi zał. nr 1 do protokołu. W sesji uczestniczyli  
przedstawiciele Urzędu Gminy: Wójt Gminy H. Gajda,  Skarbnik Gminy Pabianice M. 
Nowicka, Sekretarz Gminy Pabianice A. Chodasewicz-Izaszek, radca prawny A. Jankowski,  
Kierownik ref. Ochrony Środowiska i Gospodarki Nieruchomościami K. Denuszek, 
Kierownik ref.  Oświaty Kultury i Sportu M. Wieczorek oraz sołtysi Gminy Pabianice 

obecni zgodnie z załączoną listą obecności, co stanowi zał. nr 2.  

Posiedzeniu przewodniczył Przewodniczący Rady Gminy Pabianice A. Jaksa. 

 

Ad. pkt 1. 

Przewodniczący powitał zebranych i otworzył obrady  XLVIII sesji Rady Gminy Pabianice. 

 

Ad. pkt 2. 

Protokół z XLVII  sesji zostały przyjęty  bez uwag w głosowaniu, jednomyślnie. 

 

Ad. pkt 3. 

 

Do porządku obrad Wójt Gminy wnioskował o wprowadzenie dodatkowych projektów 
uchwał  w sprawach : 

- zmian w budżecie gminy Pabianice na 2014 r. – polegających na zwiększeniu planu 
wydatków w dziale 758 – różne rozliczenia o kwotę 2. 364,89 zł. oraz w dz. 851 – ochrona 
zdrowia o kwotę 9 000,00 zł.  a zmniejszenie planu wydatków w dz. 010 – rolnictwo i 
łowiectwo o kwotę 11 364,89 /projekt uchwały o numerze roboczym XLVIII/J/2014  w 

załączeniu do protokołu/ 

- wyrażenia zgody na realizację projektu w ramach Programu Operacyjnego kapitał 
Ludzki o nazwie „ Droga do aktywności zawodowej” współfinansowanego ze środków 



Europejskiego Funduszu Społecznego/ projekt uchwały o numerze roboczym XLVIII/ L / 

2014 w załączeniu do protokołu/ 

- wyrażenia zgody na przystąpienie do Stowarzyszenia Łódzki Obszar Metropolitarny – 

/uchwała o numerze roboczym XLVIII/ M / 2014 w załączeniu do protokołu/.  

W braku głosów przeciwnych do powyższego Przewodniczący Rady zaproponował 
przeprowadzenie głosowania jednocześnie nad zgłoszonymi projektami uchwał , w 
wyniku którego za wprowadzeniem zgłoszonych przez Wójta Gminy w/w projektów 

uchwał do porządku obrad Rada Gminy opowiedziała się jednomyślnie.  

Zgłoszonych przez Wójta Gminy w/w projektów uchwał do porządku obrad  oznaczone 
zostały przez Przewodniczącego Rady nu merami porządkowymi zapisanymi jak wyżej, 
natomiast projekt uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 
uchwalonej Uchwałą Nr XLV/380/2013 Rady Gminy Pabianice z dnia 30 grudnia 2013 r. 

otrzymał numer roboczy XLVIII/N/2014. 

Porządek obrad wraz ze zmianami został przyjęty przez Radę Gminy w głosowaniu 

jednogłośnie i przedstawia się następująco: 

 

1. Otwarcie obrad XLVIII sesji.  
2. Przyjęcie protokołu z  XLVII  sesji Rady Gminy Pabianice.  
3. Przyjęcie porządku obrad sesji.  
4. Informacja Wójta o pracy między sesjami.  
5. Informacja Przewodniczących Komisji o pracy między sesjami.  
6. Interpelacje, wnioski i zapytania radnych.  
7. Funkcjonowanie ośrodków zdrowia w roku 2013 oraz perspektywy ich rozwoju. 
8. Przyjęcie informacji o stanie przygotowań do realizacji inwestycji gminnych 

zapisanych w budżecie. 
9. Przedłożenie sprawozdania z realizacji Gminnej Strategii Rozwiązywania 

Problemów Społecznych w gminie Pabianice za rok 2013  
10. Zgłaszanie kandydatów na wybór wiceprzewodniczącego Rady.  
11. Powołanie Komisji Skrutacyjnej Rady Gminy  
12. Podjęcie uchwał w sprawach:  
 

a/ wygaśnięcia mandatu radnego – Uchwała Nr XLVIII/A /2014 b/ wyboru  
Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Pabianice – Uchwała Nr XLVIII/B  /2014c/ 
przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 
bezdomności zwierząt na terenie gminy Pabianice w 2014 r. – Uchwała Nr 
XLVIII/C/2014d/ zmian w budżecie gminy Pabianice – Uchwała Nr XLVII/D/2014  

e/ zmian w budżecie gminy Pabianice na 2014 r.- Uchwała Nr XLVIII/E/2014 



f/ udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Pabianickiemu przy realizacji zadania 
doradztwa metodycznego – Uchwała Nr XLVIII/F/2014g/ zmian w budżecie  gminy 

Pabianice na 2014 r. – Uchwała Nr XLVIII/G/ 2014 

h/ wyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego w budżecie gminy 

Pabianice na 2015 r. – Uchwała Nr XLVIII/H/2014 

i/ przekazania środków finansowych dla Policji – Uchwała Nr XLVIII/I/2014  

j/  zmian w budżecie gminy Pabianice na 2014 r. – Uchwała Nr XLVIII/J/ 

k/ wyrażenia zgody na wykup gruntu na poszerzenie drogi gminnej – Uchwała Nr 
XLVIII/K /2014 

l/  wyrażenia zgody na realizację projektu w Ra 

ach Programu Operacyjnego kapitał Ludzki o nazwie „ Droga do aktywności zawodowej” 
współfinansowanego ze środków Europejskiego Funduszu Społecznego – Uchwała Nr  
XLVIII/ L / 2014  

m/  wyrażenia zgody na przystąpienie do Stowarzyszenia Łódzki Obszar Metropolitarny 
– Uchwała Nr  XLVIII/ M / 2014   

n/ zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej uchwalonej Uchwałą Rady Gminy  Nr 

XLV/380/2013 z dnia 30.12.2013 r. -  Uchwała Nr XLVIII/J/2014  

13. Odpowiedzi na interpelacje, zapytania i wnioski.  
14. Wolne wnioski, komunikaty i sprawy różne.  
15. Zamknięcie obrad sesji. 

 
 

Ad. pkt 4 
 
 
Wójt Gminy H. Gajda przedstawił informację o pracy Urzędu od ostatniej sesji.  
Informacja przedstawia się następująco: 
 
„Informacja Wójta Gminy Pabianice o pracy między sesjami  

25 luty 2014 r. – 31 marzec 2014 r. 

I. W zakresie wodociągów i kanalizacji: 

 
1. Awarie	sieci	wodociągowej	usuwane	są	na	bieżąco. 
2. Trwają	 pracy	 przygotowujące	 nowe	 inwestycje	 do	 realizacji,	 tj.: 
											1)	 	 	 trwa	 procedura	 przetargowa	 na	 	 budowę	 	 kanalizacji	 	 sanitarnej	 we	 wsi				 
																	Piątkowisko	 –	 	 	 etap	 II 
												2)	 	 trwa	procedura	przetargowa	na	 rozbudowę	stacji	uzdatniania	wody	w	Górce	 
																		Pabianickiej 



												3)	trwają	prace	projektowe	rozbudowy		sieci	wodociągowej	na	terenie	Gminy. 
3. Wydano	 20	 warunków	 technicznych	 przyłączenia	 się	 do	 sieci	 wodociągowej	 

i	21	warunków	przyłączenia	się	do	sieci	kanalizacji	sanitarnej. 
4. Trwa	 	 nabór	wniosków	na	 dofinansowanie	 budowy	przyłączy	 kanalizacyjnych	 i	

Przydomowych	Oczyszczalni	S- cieków. 
5. Rozpoczęto	wiosenny	przegląd	sieci	wodociągowej. 
 
Eksploatowane	są	trzy	Stacje	Uzdatniania	Wody	(Z3ytowice,	Górka	Pabianicka	i	Rydzyny	)	
które	wraz	z	zakupem	wody	ze	ZWiK	Pabianice	zaspokajają	w	zakresie		jakość	i	ilość	wody	
potrzeby	Gminy	w	całości.	Ewentualne	przerwy	w	dostawie	wody	spowodowane	mogą	
być	tylko	przez	nagłe	i	niespodziewane	kataklizmy	(	brak	zasilania	w	energię	elektryczną	
znacznej	części	terenu	Gminy).Wszystkie	awarie	sieci	usuwane	są	na	bieżąco. 
 
 
 

II. W	zakresie	utrzymania	dróg	gminnych: 

 

1. Profilowano nawierzchnie dróg gruntowych równiarką samojezdną na terenie 
Gminy Pabianice – zgodnie z zawartą umową, 

2. Dowieziono szlakę na utwardzenie   nawierzchni  dróg gruntowych  
3. Utwardzono gruzem betonowym mielonym odcinek drogi stanowiącej dojazd do 

posesji nr 65 w Janowicach,  
4. Wytyczono geodezyjnie  granice pasa drogowego odcinków dróg w Janowicach  ( 

dojazd do posesji nr 65) i  (Majówka – Żytowice Pańskie)  
5. Wycinano odrosty  przy  drogach w sołectwie Piątkowisko i Hermanów..  
6. Zbierano  śmieci z poboczy dróg gminnych na terenie gminy Pabianice po okresie 

zimowym.  
7. Oczyszczono rowy przydrożne między innymi w Piątkowisku Osiedlu – przy 

granicy z Miastem Pabianice, 
8. Uzupełniono pobocze drogi na skrzyżowaniu drogi gminnej w Świątnikach z drogą 

krajową nr 71, 
9. Przygotowano  Specyfikację Istotnych Warunków Zamówienia i ogłoszono 

przetarg na  następujące inwestycje drogowe  -    
= Przebudowa drogi w miejscowości Rydzyny na działkach nr 61/3  i 18.  

- Nakładka bitumiczna na drodze gminnej nr 108023E na odcinku  między 

Hermanowem I  a Hermanowem II. 

 
III. W zakresie gospodarki  nieruchomościami i ochrony środowiska: 

 

1. wydano jedną  decyzję środowiskową – dla Przedsiębiorstwa Greek Trade 
w Porszewicach 

2. trwa realizacja opłat adiacenckich (wpłaty, ustanowienie hipoteki) 
3. bieżące podziały nieruchomości 
4. wystawiono tytuły wykonawcze za zaległości w opłatach za odbiór 

odpadów –ok.50 osób 



5. wpłynęło 16 ofert  na rozbiórkę obiektów ( Rydzyny, Pawlikowice),  została 
przygotowana umowa na rozbiórkę  

6. ogłoszono przetarg na wykonanie operatów wartości nieruchomości dla ok. 
240 nieruchomości - Bychlew, Jadwinin – na sieć kanalizacyjną,  

7. Przeprowadzono oczyszczenie pasów drogowych  po okresie zimowych, w 
wyniku czego zebrano  11 m3  odpadów tj. 11 pojemników po 1100 l + 2 
przyczepy do Gminnego Punktu Selektywnej Zbiórki Odpadów. 
 

IV. W zakresie oświaty, kultury i sportu: 

 

1. W zawiązku z przeprowadzaną przez Gminę kontrolą obowiązku nauki, do 
końca marca mają być dostarczone do Urzędu Gminy Pabianice 
oświadczenia od rodziców w sprawie spełniania przez dzieci powyższego 
obowiązku. Niniejsza kontrola służy także przygotowaniu sprawozdania z 
zakresu spełniania obowiązku szkolnego i obowiązku nauki przez młodzież 
w wieku 16-18 lat do Systemu Informacji Oświatowej, wg stanu na dzień 
31.03.2014 r. 

 
2. Podpisano umowę nr 165/2014 z dnia 10.03.2014 r. z Wojewodą Łódzkim 

reprezentowanym przez Kuratorium Oświaty w Łodzi w sprawie określenia 
wysokości i trybu przekazywania w 2014 r . środków Funduszu Pracy  na 
dofinansowanie pracodawcom kosztów kształcenia młodocianych 
pracowników oraz zasad i trybu ich rozliczenia. 

 
3. Gmina Pabianice otrzymała z Łódzkiego Urzędu Wojewódzkiego dotację na 

realizację zadań własnych w zakresie wychowania przedszkolnego w 
łącznej wysokości: 324.944 zł., która zostanie przekazana do oddziałów 
przedszkolnych przy gminnych szkołach podstawowych i do Zespołu 
Szkolno-Przedszkolnego w Piątkowisku  w następujący sposób : 
Szkoła Podstawowa w Bychlewie: 83.349,91 zł. 
Szkoła Podstawowa w Petrykozach: 84.557,79 zł. 
Szkoła Podstawowa w Pawlikowicach: 64.022,30 zł. 
Zespół Szkolno-Przedszkolny w Piątkowisku: 93.014,00 zł. 

 
4.  W miesiącu marcu dokonano realizacji zadań związanych z utrzymaniem i 

polepszaniem infrastruktury sportowej w Gminie Pabianice: 
- zakupiono wiaty dla zawodników na boisko piłkarskie w Bychlewie, 
- położono kostkę brukową na tarasie i schodach obiektu sportowego w 
Piątkowisku. Pozwoli to na likwidację problemu pękających i odpadających 
pod wpływem mrozu płytek ceramicznych. 
- Zarząd GLKS „Burza” Pawlikowice postanowił nie wykorzystywać w 
bieżącym roku środków zarezerwowanych w budżecie Gminy Pabianice na 
remont murawy. Działacze zaproponowali aby środki te jako 
niewykorzystane wróciły do rezerwy a w budżecie na rok 2015 zapisać 
większą kwotę na remont kompleksowy boiska w wys. ok. 35 000 zł.   

 



6. W dniu 30 marca odbyła się weryfikacja najstarszej grupy ZPiT 
„Bychlewianka” przez konsultantów organizacji CIOFF -  Międzynarodowej 
Rady Stowarzyszeń Folklorystycznych, Festiwali i Sztuki Ludowej w 
Warszawie. Zespół otrzymał pozytywną opinię, dzięki czemu jest 
możliwość 

7. wzięcia udziału w najbardziej prestiżowych festiwalach folklorystycznych 
organizowanych na całym świecie 

 
 

V. 
 

Przypominamy,	 iż	 na	 korytarzach	 Urzędu	 Gminy	 udostępnione	 są	 formularze	 zeznań	
podatkowych	PIT	do	rozliczenia	za	2013	r.	Termin	rozliczenia	upływa	30	kwietnia	br.” 

 

W dyskusji głos zabrał radny Ł. Drewniak, który wniósł uwagę , aby Wójt Gminy 
przedkładał w swoich informacjach także informacje z zakresu działań dot. studium 
zagospodarowania przestrzennego i  planu zagospodarowania przestrzennego gminy. 
 
Radny A. Skawiński prosił o informacje na temat kosztów rozbiórki budynku starej szkoły 
w Pawlikowicach i Rydzynach , a także wyników kontroli NIK, która w ostatnim czasie 
była przeprowadzana w Urzędzie Gminy. 
Wójt Gminy odpowiadając na powyższe pytania i uwagi zobowiązał się, że będzie 
informował o działań z zakresu studium i planu zagospodarowania przestrzennego 
gminy. Jeżeli chodzi o odbyta kontrole NIK, nie został jeszcze przez kontrolującego 
przesłany protokoł pokontrolny, przekaże informacje w czasie kiedy będzie już 
posiadaniu takowego. Jeżeli chodzi o koszty rozbiórki budynków starych szkół w 
Rydzynach i Pawlikowicach – Wójt odpowiedział, że został zobowiązany wnioskiem z 
Komisji do opracowania kosztów remontu szkoły w Rydzynach i kosztów rozbiórki tych 
dwóch budynków. Na dzień dzisiejszy podjęta jest decyzja co do rozbiórki budynku starej 
szkoły w Pawlikowicach, natomiast co do szkoły w Rydzynach nie ma jeszcze ostatecznej 
decyzji.  
Głos zabrał Kierownik K. Denuszek, który w uzupełnieniu wypowiedzi Wójta przedstawił 
zestawienie ofert, które wpłynęły do Urzędu Gminy na zadanie – rozbiórka budynków 
starych szkół w Rydzynach i Pawlikowicach.  
Zestawienie przedstawionych ofert zawierające ceny netto i brutto dla budynków stanowi 
zał. nr 3 do niniejszego protokołu Koszty rozbiórki są skrajnie różne. W skład tych 
kosztów wchodzi także uprzątnięcie terenu z materiału powstałego z rozbiórki 
budynków.  
Więcej głosów nie zgłoszono. 
 
 
Ad. pkt 5  
 
 
Przewodniczący Komisji przedstawili informację na temat pracy Komisji między sesjami.  
 
Przewodniczący Komisji Samorządowo-Społecznej i Organizacyjnej M. Muszczak 
poinformował, że Komisja, której przewodniczy odbyła 1 posiedzenie, na którym został 



przedłożony temat funkcjonowania opieki zdrowotnej w Gminie Pabianice, dokonano 
analizy materiałów na sesję, a także zapoznano się ze sprawami  różnymi, które wpłynęły 
na Komisję. 
 
Komisja wypracowała dwa wnioski. Jeden z nich dot. nadania imienia Gminnej Bibliotece 
Publicznej. Komisja zaopiniowała  pozytywnie wniosek  o nadanie imienia Gminnej 
Bibliotece.  Komisja zwróciła się też z prośbą do Wójta o przedłożenie jej procedur w tej 
sprawie.  W drugim wniosku Komisja wystąpiła do Wójta Gminy  o  sprawdzenie prac 
wykończeniowych w budynku ośrodka zdrowia w Pawlikowicach i złożenie reklamacji do 
wykonawcy  na elementy, które tego wymagają. 
 

Przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska i Rozwoju A. Skawiński poinformował, że 
Komisja ta odbyła połączone posiedzenie z Komisją Gospodarczo-Finansową, na którym 
wspólnie podjęto temat   przygotowań do realizacji inwestycji na rok 2014 r., omówiono 
materiały na sesję Rady Gminy. 

Temat dot. kontroli hydrantów przeciwpożarowych i oznakowania przyłączy wodnych 
przy posesjach, Komisja Ochrony Środowiska i Rozwoju podjęła odrębnie. Dokończenie 

tego tematu nastąpi w miesiącu maju.  

Komisje wspólnie wypracowały wniosek, który przedstawił Przewodniczący Komisji 
Gospodarczo-Finansowej M. Gryska: Komisje:  z pismem firmy MULTIFLAKES Sp.z o.o.  
Stefanów 1B reprezentowaną przez Prezesa Kamila Gary, w którym firma zwraca się o 
rozważenie możliwości przeznaczenia gruntów w Pawlikowicach na cele inwestycyjne - 
budowa zakładu produkującego  galanterię  śniadaniową,  postawiły wniosek o podjecie 
procedury zmierzającej do utworzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego we wsi Pawlikowice na potrzeby realizacji inwestycji firmy 

MULTIFLAKES.  

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej H. Szafrański poinformował, że Komisja odbyła 1 
posiedzenie, na którym dokonały analiza sprawozdania  na temat zbiórki odpadów 

komunalnych za  II półrocze  2013 r.    

Do przedłożonych informacji przez Przewodniczących Komisji Rada nie wniosła uwag, 

przyjęła je do wiadomości.  

 

Ad. pkt. 6 

 

Z interpelacją do Wójta Gminy wystąpiła radna Z. Kasperska. Interpelacja dotyczyła 
zapewnienia bezpieczeństwa na Dk 71 dzieciom dojeżdżającym do szkół z Świątnik.  

Radna Z. Kasperska złożyła wniosek na piśmie o zaszczepienie dziewcząt zamieszkałych 
w gminie Pabianice przeciw wirusowi brodawczaka ludzkiego HPV. 



Radna C. Rychłowska zwróciła się z prośbą na piśmie o utwardzenie drogi kruszywem na 

osiedlu Szynkielew od posesji nr 3 do posesji nr 11.  

Radny Ł. Drewniak złożył wniosek na piśmie o uzupełnienie ubytków w nawierzchni dróg 
po okresie zimowym na terenie Górki Pabianickiej oraz o wycięcie zakrzaczeń rosnących 

w okolicy posesji nr 55 w Górce Pabianickiej / pomiędzy posesją 55 a 56/. 

 

Ad. pkt 7 

 

Temat funkcjonowania ośrodków zdrowia w roku 2013 oraz perspektywy ich rozwoju 
przedstawił zaproszony na sesję Kierownik Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej - 

Gminnego Ośrodka Zdrowia w Petrykozach J. Pluciński.  

Informacja na powyższy temat stanowi pisemny zał. nr 4 do niniejszego protokołu.  

Z pytaniami do Kierownika wystąpili: 

Radny A. Skawiński chciał wiedzieć czy byłaby możliwość wprowadzenia opieki 
stomatologicznej i pielęgniarskiej  w szkołach na terenie gminy Pabianice oraz kosztów 
jakie wiązałyby się z wprowadzeniem systematycznej kontroli stomatologicznej dla 

dzieci i młodzieży. 

Kierownik odpowiedział, że jeżeli chodzi o opiekę stomatologiczną w szkołach niestety 
nie jest to możliwe, prowadzona jest ona na tyle na ile zezwala Narodowy Fundusz 
Zdrowia. Jednak doraźnie wszystkie potrzeby dzieci i młodzieży w tym zakresie 
realizowane są na bieżąco. Można jednak w tym temacie spotkać  się z przedstawicielami 
Rady i Wójtem i podjąć rozmowy.  

Przewodniczący Rady zapytał, czy do prowadzenia kontroli stomatologicznej w szkołach 
wymagane byłoby uruchomienie gabinetów stomatologicznych i sprzętu, na które 
uzyskał odpowiedź, że przedsięwzięcie takie byłoby  niezbędne.  

Radny A. Skawiński zapytał co jest powodem tego, że nowo położona wykładzina w 
ośrodku zdrowia w Pawlikowicach jest już bardzo zniszczona. 

Kierownik odpowiedział, że na pewno przyczyną tego były mechaniczne  jej uszkodzenia 
ale też to, że wykładzina ta jest zapewne gorszej jakości niż ta, która jest położona w 

ośrodku zdrowia w Petrykozach.   

Kierownik poinformował, że w dniu dzisiejszym złożył na dziennik podawczy 
sekretariatu Urzędu Gminy pismo zawierające wykaz usterek w ośrodku zdrowia w 

Pawlikowicach wymagających  napraw. 



Przewodniczący Komisji Samorządowo-Społecznej i Organizacyjnej M. Muszczak 
przypomniał, że Komisja na ostatnim swoim posiedzeniu zajmowała się tematem 
ośrodków zdrowia na naszym terenie, bardzo wysoko oceniła stan opieki zdrowotnej 
pacjentów objętych tą opieką, co potwierdza również opinia mieszkańców, na uwagę  

zasługują także duże starania kierownika PZOZ Gminnego Ośrodka Zdrowia. 

Przedmówcę poparł Przewodniczący Komisji Gospodarczo-Finansowej M. Gryska. 

Radny A. Skawiński zwrócił się z pytaniem, czy uszkodzona wykładzina w Ośrodku 
Zdrowia w Pawlikowicach zostanie  wymieniona,  na które Wójt odpowiedział, że w tej 

sprawie zwróci się do  wykonawcy robót w ośrodku zdrowia.  

 

Ad. pkt  8. 

 

Wójt Gminy przedstawił informację o przebiegu realizacji zadań inwestycyjnych w roku 

2014.  

Informacja stanowi pisemny zał. nr 5 do protokołu.  

W dyskusji radny P. Kociołek zapytał, czy w zakresie robót bierze się pod uwagę prace 

związane z odwodnieniem dróg.  

Wójt odpowiedział, że będzie przeprowadzany przegląd dróg i na pewno miejsca gdzie 

jest konieczne przeprowadzenie odwodnienia będą brane pod uwagę do wykonania.  

Radny A. Skawiński zapytał Wójta, czy znana jest Wójtowi dyrektywa unijna , która 
nakłada na gminy obowiązek do roku 2015 zaopatrzenia mieszkańców w sieć 
wodociągową i kanalizacyjną, bądź przydomowe oczyszczalnie ścieków oraz czy w 
związku z tą dyrektywą nie będą groziły gminie kary z tytułu nie wykonania tych 
inwestycji. 

Wójt odpowiedział, że na terenie  naszej gminy wszystkie stare  miejscowości są w 100 % 
zwodociągowane. Pojawiają się  na nowo powstałych terenach budowlanych budynki  
gdzie również sukcesywnie sieć wodociągowa jest doprowadzana. Jeżeli chodzi o 
kanalizacje  byliśmy uzależnieni od miasta Pabianic, gdzie dopiero po wybudowaniu 
kolektorów zbiorczych przez miasto na granicach miasta mieliśmy możliwość  
uruchomienia  inwestycji kanalizacji po stronie południowej gminy i północnej – 
miejscowość Piątkowisko. Powstają również przydomowe oczyszczalnie ścieków, do 
których gmina przekazuje dotacje. Wszystko to wskazuje na to, że kary nie będą 
nakładane na gminę Pabianice. 

 

Ad. pkt 9. 



 

Sprawozdanie z realizacji Gminnej Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych w 
gminie Pabianice za rok 2013 oraz działalność ośrodka za rok 2013 przedłożyła 

Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej M. Mielczarek. 

Informacja na powyższy temat stanowi pisemny zał. nr 6 do protokołu. 

W dyskusji głos zabrała radna Z. Kasperska, zadała pytanie jaka jest skuteczność szkoleń, 
które prowadzone są  przez ośrodek pomocy społecznej w ramach programu unijnego „ 
Droga do aktywności zawodowej”, powszechnie wiadomym jest, że niełatwo jest pracę 

znaleźć.  

Kierownik odpowiedziała, iż program do aktywności zawodowej jest skierowany głównie 
do osób długotrwale bezrobotnych i niepełnosprawnych. W latach 2009-2013 z przerwa 
w roku 2010 w projekcie wzięły udział 43 osoby. W 2013 przystąpiło do projektu 13 
nowych beneficjentów. Projekt obejmował udział wszystkich uczestników w zajęciach z 
doradcą zawodowym. Odbywały  się  zajęcia grupowe oraz indywidualne . W ramach zajęć 
odbył się 3 dniowy wyjazd na trening interpersonalny, przeprowadzono szkolenia 
podwyższające kwalifikacje; 6 osób kurs prawa jazdy, kurs pilarza 1osoba, kurs 
sekretarki – 1 osoba, kurs opiekuna osób starszych 1 osoba, kurs gastronomiczny 1 osoba, 

kurs przedstawiciela handlowego 1 osoba. Z tego 7 osób znalazło pracę.  

Radny A. Skawiński nawiązał do tematu działań profilaktyki,  działań leczenia z 
uzależnień i podał pod rozwagę, czy nie warto byłoby taką wiedzę szerzyć już na poziomie 
szkół podstawowych i gimnazjum, na co Kierownik GOPS odpowiedziała, że był 
prowadzony z młodzieżą taki program pod nazwą „Cukierki i Kryształy”. Obecnie w 
ramach programu profilaktycznego dla młodzieży prowadzone są zajęcia  na basenie – 
pływanie oraz tenis stoły w S.P.  w Bychlewie. W miesiącu kwietniu br.  odbędą się zajęcia 
w ramach programu  pn. „Archipelag Skarbu” skierowany  dla młodzieży gimnazjalnej, 
rodziców i dzieci, do wzięcia w nim udziału  kierownik zaprosiła również chętnych 
radnych.  

Kierownik udzieliła też odpowiedzi na pytanie Przewodniczącego Rady w kwestii dot. 
zasiłków obligatoryjnych, ich wysokości, na które kierownik odpowiedziała przytaczając 

dane z przedłożonej informacji stanowiącej zał. nr 6 do protokołu.  

Radny P. Kociołek w swojej wypowiedzi wyraził niezadowolenie z przepisów prawa w 
kwestii dot. karania osób, które uchylają się od płacenia alimentów. Są to często osoby 
bezrobotne, gdzie alimenty pokrywane są z budżetu Państwa, a zdarza się, iż osoby takie 
umieszczane są w zakładach karnych za nie płacenie alimentów gdzie karę odbywają 

również na koszt podatnika.  

Więcej głosów do powyższego tematu nie zgłoszono.  

 



Ad. pkt 10. 

Przewodniczący Rady zabierając głos powiedział, że w związku z tym, iż radny K. Gąsiorek  
złożył rezygnację  z mandatu radnego co jest gestem jego woli, ustawa nakłada na nas 
obowiązek przyjęcia uchwały o wygaśnięciu mandatu radnego.  Z uwagi na to, że radny 
pełnił funkcję wiceprzewodniczącego Rady w porządku obrad znalazły się również 

punkty związane z wyborem radnego, który będzie pełnił od tej chwili tę funkcję. 

Przewodniczący będąc przy głosie zgłosił kandydaturę radnego M. Muszczaka na 
wiceprzewodniczącego Rady. Poinformował, że wcześniej podjął już rozmowę z radnym 
M. Muszczakiem, który wyraził na to zgodę, poza tym Przewodniczący stwierdził, że w 
jego ocenie radny M. Muszczak jest godzien zaufania, poza tym w jednej z  wcześniejszych 

kadencji sprawował już tę rolę   i na pewno będzie wsparciem dla jego osoby.  

Radna Z. Kasperska  zgłosiła kandydaturę Adama Skawińskiego na  
wiceprzewodniczącego Rady, argumentując, iż radny  ten jest bardzo aktywnym radnym, 
posiada dużą wiedzę merytoryczną,  wykazał się ogromną  inwencją i  zainteresowaniem 
dla wszystkich problemów naszej gminy, dlatego chciałaby aby wniosek jej spotkał się z 

pozytywną odpowiedzią radnego.  

Radny A. Skawiński podziękował radnej Z. Kasperskiej za zgłoszenie, jednak nie przyjął 

propozycji kandydowania do funkcji wiceprzewodniczącego Rady.  

Więcej kandydatur nie zgłoszono.  

 

Ad. pkt 11.  

 

Do Komisji Skrutacyjnej zgłoszono kandydatury radnych: H. Szafrańskiego, A. Marciniak i 
D. Szczesik. 

Skład Komisji został przyjęty w głosowaniu większością głosów składu Rady. 

Komisja Skrutacyjna przystąpiła do pracy. 

 

Ad. pkt 12 

 

Przewodniczący Rady poddał do głosowania projekt uchwały w sprawie wygaśnięcia 
mandatu radnego K Gąsiorka. Przewodniczący stwierdził że w głosowaniu wzięło udział 
12 radnych, 11 radnych opowiedziało się za uchwałą, przy 1 głosie wstrzymującym się. 

Uchwała w powyższej sprawie stanowi zał. nr 7 do protokołu.  



Komisja Skrutacyjna rozdała karty do głosowania objaśniła sposób głosowania i 
przeprowadziła głosowanie w sprawie wyboru wiceprzewodniczącego Rady. Po 
przeprowadzonym głosowaniu  Komisja odczytała  protokół  skrutacyjny z 
przeprowadzonego głosowania i stwierdziła, że wyniku przeprowadzonego tajnego 

głosowania wiceprzewodniczącym Rady Gminy wybrany został radny M. Muszczak. 

Protokół Komisji Skrutacyjnej wraz z kartami z przeprowadzonego głosowania  stanowi 
pisemny zał. nr 8 do niniejszego protokołu.  

Uchwała w sprawie wyboru wiceprzewodniczącego Rady została przyjęta w głosowaniu 

jednomyślnie i stanowi zał. nr 9 do protokołu.  

Przewodniczący przedstawił projekt uchwały o nr roboczym XLVIII/C/2014, co stanowi 

zał. nr 10 do protokołu. 

Radny A. Skawiński zauważył, że projekt był omawiany na posiedzeniu połączonych 

Komisji Ochrony Środowiska i Rozwoju oraz Gospodarczo-Finansowej. Przypomniał, że 

padło pytanie o ilość właścicieli znalezionych dla bezdomnych psów. Zauważył, że jest to 

ważna informacja w kontekście kosztów jakie gmina ponosi za utrzymanie zwierząt w 

schronisku. 

Kierownik K. Denuszek poinformował, że żadne zwierzę z terenu gminy nie trafiło do 

adopcji. Jednocześnie Kierownik stwierdził, że gmina nie może nikogo zmusić do adopcji 

psa. Nie zgodził się również z opinią radnego o "niepokojącej sytuacji" w tym zakresie. 

Radny przypomniał, że z pieniędzy podatników utrzymuje się zwierzęta w schronisku. 

Kierownik stwierdził, że gmina nie ma wyboru w tym zakresie. 

Radny zgodził się z Kierownikiem. Niemniej uznał, że należy realizować wszystkie 

postanowienia Programu opieki nad zwierzętami i zapobiegania bezdomności zwierząt – 

w tym posiadanie przez gminę dokumentacji fotograficznej zwierząt. W związku z tym 

radny postawił wniosek o przeprowadzenie kontroli przez Komisję Rewizyjną dotyczącej 

Programu i problemów związanych z bezdomnością zwierząt. 

Radny P. Kociołek pytał, czy zapis o czipowaniu zwierząt jest obligatoryjny. 

Przewodniczący A. Jaksa odpowiedział, że obowiązek taki wynika z ustawy. Następnie 

przybliżył procedurę wyłaniania w przetargu firmy, której przekazuje się realizację opieki 



nad zwierzętami bezdomnymi. Przypomniał, że procedura przetargowa była poddana 

kontroli. Dodał, że na posiedzeniu połączonych Komisji zobowiązano Wójta do realizacji 

obowiązku posiadania dokumentacji fotograficznej zwierząt. Swoją wypowiedź 

podsumował stwierdzeniem, że wniosek radnego zostanie poddany pod 

głosowanie na kolejnej sesji. 

Dalszych uwag nie było. 

Przewodniczący przeszedł do głosowania nad projektem uchwały. Uchwała Nr 

XLVIII/391/2014 została przyjęta 10 głosami za, przy 3 głosach wstrzymujących. 

Kolejnym projektem uchwały przedstawionym przez Przewodniczącego był projekt o nr 

roboczym XLVIII/D/2014, co stanowi zał. nr 11. 

Radny A. Skawiński poprosił o szczegółowe omówienie projektu, przypominając 

jednocześnie, że na posiedzeniu połączonych Komisji poproszono o wskazanie jaka 

powierzchnia placu przed OSP w Piątkowisku ma zostać utwardzona za kwotę 25 tys. zł. 

Wójt nie otrzymał odpowiedzi w tej sprawie. 

W związku z tym radny wnioskował o wyłączenie spod głosowania punktu projektu 

uchwały w sprawie przekazania dotacji na utwardzenie placu przed OSP w Piątkowisku. 

Przewodniczący poddał wniosek pod głosowanie. Za wnioskiem opowiedziało się 4 

radnych, 9 było przeciw. Wniosek nie został przyjęty. 

Radny M. Gryska uważał, że nie ma potrzeby wykreślać zapisu o przekazaniu dotacji dla 

OSP skoro projekt uchwały został już przygotowany. Uzasadniając swoje słowa wskazał, 

że pomimo nieprzeprowadzania przetargu w tej sprawie konieczne jest stosowanie 

ustawy o zamówieniach publicznych, a co za tym idzie – wybór najkorzystniejszej oferty. 

Radny A. Skawiński stwierdził, że nie każda inwestycja podlega w/w ustawie. 

Do dyskusji włączył się Przewodniczący A. Jaksa, który dziwił się, że radny A. Skawiński 

nie wie jaka jest powierzchnia placu przed OSP w Piątkowisku. Przewodniczący był 



zdania, że Rada często głosuje nad tego typu inwestycjami, więc radni powinni wiedzieć 

jak różnego typu obiekty wyglądają. 

Radny A. Skawiński podnosił, iż wniosek OSP jest niejasny. 

Dalszych uwag nie było. 

Przewodniczący przeszedł do głosowania nad projektem. Uchwała Nr XLVIII/392/2014 

została przyjęta 9 głosami za. 3 radnych było przeciw. 1 radny wstrzymał się od głosu. 

Kolejnym projektem uchwały był projekt o nr roboczym XLVIII/E/2014, co stanowi zał. 

nr 12. 

Radny Ł. Drewniak w ramach omawianego projektu uchwały zauważył, że 84 tys. zł 

odszkodowania, które zasądzono za obniżenie wartości nieruchomości pana Kani z 

Szynkielewa w związku z budową S14 powinno zostać zapłacone przez Wojewodę, a nie 

gminę, ponieważ to administracja rządowa zobowiązała gminę do wrysowania inwestycji 

drogowej w miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego. 

O wyjaśnienia w tej sprawie poproszony został radca prawny A. Jankowski. 

Mecenas A. Jankowski wyjaśnił, że sprawa dotyczyła zmiany przeznaczenia gruntu w 

stosunku do planu poprzednio obowiązującego. Zgodnie z art. 36 ustawy o planowaniu i 

zagospodarowaniu przestrzennym podmiotem odpowiedzialnym jest gmina. Odrębną 

kwestią jest dochodzenie roszczenia regresowego od Skarbu Państwa i w tym zakresie 

przygotowywane jest wystąpienie. Natomiast stroną pozwaną była gmina i to ona jest 

zobowiązana do uregulowania należności. 

W związku z odpowiedzią udzieloną przez radcę prawnego radny Ł. Drewniak zapytał, 

czy gmina wystąpi do Wojewody o zwrot zapłaconego odszkodowania. 

Mecenas A. Jankowski odpowiedział, że w obecnej chwili trudno wskazać podmiot, do 

którego żądanie powinno być skierowane – Wojewoda, czy Prokuratoria Generalna, 

ponieważ jest to kwota powyżej 100 tys. zł. Na pewno będzie to Skarb Państwa. W ciągu 

dwóch tygodni będzie podjęta decyzja. 



Radny A. Skawiński pytał jeszcze, czy gmina mając informację o przebiegu trasy 

inwestycji rządowej ma obowiązek prawny zmiany kwalifikacji gruntów jak miało to 

miejsce w tym przypadku. 

Mecenas odpowiedział, że zgodnie z ustawą o planowaniu i zagospodarowaniu 

przestrzennym gmina ma obowiązek ujmowania w planach inwestycji o charakterze 

ponad gminnym – wojewódzkich, krajowych. 

Radny pytał dalej, czy gmina ma obowiązek zmiany przeznaczenia gruntu, czy ma jedynie 

obowiązek umieścić inwestycję w planie. 

Mecenas stwierdził, że opracowując projekt planu podlega on uzgodnieniu, m.in. w 

zakresie dróg, infrastruktury, itp. Merytoryczne ustalenia są poddawane ocenie 

merytorycznej. Nieuwzględnienie przebiegu drogi krajowej w miejscowym planie 

zagospodarowania przestrzennego powodowałoby, że projekt uchwały o zatwierdzeniu 

planu, który składany jest przed jego uchwaleniem nie uzyskałby pozytywnej oceny. 

Dodał, w związku z dalszymi wątpliwościami radnych, że doszłoby do kolizji, gdyby w 

miejscu przebiegu drogi pozostawiono teren przeznaczony pod zabudowę mieszkaniową 

jednorodzinną. 

Radny A. Skawiński upewnił się czy gmina miała obowiązek zmienić przeznaczenie 

gruntu. 

Mecenas odpowiedział twierdząco. 

Radny ł. Drewniak pytał w związku z odpowiedzią mecenasa A. Jankowskiego, dlaczego 

taki przebieg nie został uwzględniony w stosunku do trasy S8. Po 2004r. w Pawlikowicach 

powstały nowe domy, które musiały zostać zburzone w momencie budowy. 

Mecenas nie był w stanie szczegółowo odpowiedzieć na pytanie. Stwierdził, że jest to 

kwestia zatwierdzenia planu i zatwierdzenia przebiegu drogi przez Pawlikowice. 

Przypomniał jednak, że droga ekspresowa S8 była lokalizowana w trybie szczególnej 

ustawy. 

Radny A. Skawiński pytał czy kwota 84 tys. zł to jedyna kwota jaką gmina będzie musiała 

wypłacić w ramach odszkodowania. 



Mecenas oświadczył, że wyrok obejmuje należność główną, koszty postępowania i 

odsetki. 

Skarbnik dodała, że 84 tys. zł to kwota jaka pokrywa odsetki. Główna należność to ok. 300 

tys. zł pokryta z rezerwy ogólnej. 

Radny A. Skawiński poprosił o precyzyjne określenie tej kwoty oraz jak najszybsze 

wystąpienie z wnioskiem regresowym o zwrot wypłaconego odszkodowania i 

poinformowanie Rady o takim wystąpieniu. 

Dalszych uwag nie było. 

Przewodniczący przeszedł do głosowania nad projektem uchwały. Uchwała Nr 

XLVIII/393/2014 została przyjęta 11 głosami za. 2 radnych wstrzymało się od głosu. 

W dalszej kolejności Przewodniczący przedstawił projekty uchwał o nr roboczych 

XLVIII/F/2014, XLVIII/G/2014 i XLVIII/H/2014, co stanowi zał. Nr 13, 14 i 15. 

Radni nie zgłaszali uwag do projektów o nr XLVIII/F/2014 i XLVIII/G/2014. Uchwały Nr 

XLVIII/394/2014 i Nr XLVIII/395/2014 zostały przyjęte w głosowaniu 

przeprowadzonym odrębnie nad każdą z nich, jednomyślnie. 

Pytanie do projektu uchwały o nr roboczym XLVIII/H/2014 zgłosiła radna C. Rychłowska. 

Radna zauważyła, że przyjmowana jest uchwała o wyodrębnieniu funduszu sołeckiego w 

budżecie gminy, ale nadal nie zostały zrealizowane zadania, na które fundusz sołecki 

został przeznaczony w poprzednich latach.  

W dalszej kolejności głos zabrał radny A. Skawiński, który zauważył, że zdarzają się różne 

opinie na temat wykorzystania środków funduszu sołeckiego. W związku z tym radny 

zaproponował by sami sołtysi wypowiedzieli się na temat funduszu. 

Sołtysi byli zgodnie, że fundusz sołecki jest bardzo potrzebny. Dzięki niemu można 

zaspokoić wiele potrzeb mieszkańców. 



W tej sprawie głos zabrała Sekretarz Gminy Pabianice A. Chodasewicz-Izaszek, która 

poinformowała, że zmieniono ustawę o funduszu sołeckim. Następnie przedstawiła 

zaistniałe zmiany. 

Pytań, ani uwag nie zgłaszano. 

Przewodniczący przeszedł do głosowania nad projektem. Uchwała Nr XLVIII/396/2014 

została przyjęta jednogłośnie. 

W tym miejscu głos zabrała Skarbnik Gminy, która poinformowała o kwotach, jakie muszą 

zostać zapłacone w związku z odszkodowaniem dla pana Kani. Są to: 

- 186 tys. zł – kwota odszkodowania; 

- 112 474,66 zł – kwota odsetek; 

- 12 648,55 zł – koszty postępowania. 

Radni zastanawiali się, dlaczego kwota odsetek jest tak wysoka. 

Mecenas odpowiedział, że odsetki są naliczane od daty wniesienia powództwa. Dalszych 

uwag nie było. 

Przewodniczący przedstawił projekty uchwał o nr roboczych XLVIII/I/2014, 

XLVIII/J/2014, XLVIII/K/2014 i XLVIII/L/2014, co stanowi zał. od nr 16 do nr 19.  

Wójt wniósł autopoprawkę do projektu uchwały o nr roboczym XLVIII/L/2014. W §3 

wpisano błędnie kwotę. Po zmianie kwota ta będzie wynosić 6 329,09 zł. 

Radni nie zgłaszali uwag do projektów. Uchwały nr XLVIII/397/2014, XLVIII/398/2014, 

XLVIII/399/2014 i XLVIII/400/2014 zostały przyjęte w głosowaniu przeprowadzonym 

odrębnie nad każdą z nich, jednomyślnie, w obecności 12 radnych. 

W dalszej kolejności Przewodniczący przedstawił projekt uchwały o nr XLVIII/M/2014, 

co stanowi zał. nr 20 do protokołu. Następnie poprosił Sekretarz Gminy o przedstawienie 

informacji dotyczącej Łódzkiego Obszaru Metropolitarnego. 



Sekretarz poinformowała, że powyższy projekt uchwały został przedstawiony Radnym w 

związku z tym, iż pani Minister wycofała się z dyskryminujących zapisów o tym, że 

członkowie Stowarzyszenia nie mogą korzystać ze środków PROW. Celem 

Stowarzyszenia będzie pozyskiwanie środków unijnych na lata 2014-2020. Będzie to 

Stowarzyszenie gmin, powiatów i jednostek samorządu terytorialnego. Na dzień 

dzisiejszy chęć przystąpienia zadeklarowało 30 gmin. Siedzibą będzie miasto Łódź. 

Stowarzyszenie ma zostać zawiązane na czas nieokreślony. Organami będzie Rada, Zarząd 

i Komisja Rewizyjna Stowarzyszenia. Gminę Pabianice reprezentowałby Wójt. 

Stowarzyszenie ŁOM będzie korzystało przede wszystkim ze środków pochodzących z 

Programu Operacyjnego Pomoc Techniczna (POPT), które będą przeznaczone na 

prowadzenie Biura Stowarzyszenia oraz na realizację Zintegrowanych Inwestycji 

Terytorialnych (ZIT). Kwota przeznaczona na ZIT dla ŁOM to ok 800 mln zł na cały okres 

programowania. O środki POPT będzie występowało Stowarzyszenie (zapisy II osi 

priorytetowej projektu POPT). Jeśli chodzi o środki przeznaczone na realizację ZIT będą 

dwa tryby: 

- pozakonkursowy dla projektów inwestycyjnych finansowanych z EFRR - finansowane 

będą projekty wynikające z aktualnie opracowywanej Strategii ŁOM (lista projektów 

strategicznych będzie załącznikiem do Strategii); 

- konkursowy dla projektów społecznych finansowanych z EFS. 

Z aktualnie posiadanych informacji (przede wszystkim chodzi tu o liczbę jst, które będą 

członkami Stowarzyszenia) wynika, że kwota składki nie powinna przekroczyć 9-10 tys. 

zł rocznie.  

Radny P. Kociołek uważał, że jest wiele niejasności w związku z działaniem 

Stowarzyszenia. Zauważył, że może się okazać, iż dojdzie do budowy kolei dużych 

prędkości na terenie gminy. 

Sekretarz odpowiedziała, że zasady są podobne do zasad obowiązujących w LGD, przy 

czym środki finansowe pochodzą z innych źródeł. Zauważyła, że gmina będzie składać 

wnioski w zakresie, który obejmuje Regionalny Program Operacyjny Województwa 

Łódzkiego. Dodała, że jeżeli Łódź wystąpi o dofinansowanie budowy kolei, to będzie to 

decyzja niezależna od gminy. 



Radny A. Skawiński zauważył, że Stowarzyszenie ma wspierać zintegrowane inwestycje 

terytorialne. 

Sekretarz wyjaśniła, że gmina może działać w partnerstwie z innymi gminami, przy czym 

pozycję dominującą zachowuje Miasto Łódź. 

Radny A. Skawiński pytał też o statut Stowarzyszenia. 

Sekretarz wyjaśniła, że był on zatwierdzony przez Służby Prawne Wojewody, ponieważ 

wszystkie gminy przyjmują jednolity statut. Gmina nie miała wpływu na jego kształt.. 

W związku z tym radny A. Skawiński był zdania, że jest to mało demokratyczne, ponieważ 

w Zarządzie Stowarzyszenia znajdować się będzie Prezydent i W-ce Prezydent Łodzi. 

Sekretarz poinformowała, że w skład Zarządu wchodzi 5 członków – 3 to osoby z gmin 

należących do Stowarzyszenia. 

Przewodniczący dodał, że celem Stowarzyszenia jest zintegrowanie komunikacyjne, 

infrastrukturalne i społeczne obszaru metropolitarnego z jego obrzeżami. W takim 

przypadku liderem zawsze będzie duże miasto.  

Radny P. Kociołek nie będąc przekonanym do idei przystąpienia do Stowarzyszenia pytał, 

jakie praktyczne korzyści wyniknął z przynależności do niego. 

Przewodniczący poinformował, że w trakcie rozmów pojawiały się pomysły modernizacji 

linii tramwajowej dla tramwaju regionalnego, przebudowa dróg doprowadzających i 

wyprowadzających z Łodzi do gmin ościennych, rozbudowa sieci wodociągowej, 

kanalizacyjnej, miękkie projekty społeczne – przykładowo edukacja ekologiczna w skali 

regionalnej. Przypomniał, że miasto metropolitarne nie może gmin do niczego zmusić, 

ponieważ gmina nadal zachowuje władztwo nad swoim terenem. 

Sekretarz uzupełniła wypowiedź Przewodniczącego wyliczając inne możliwości, takie 

jak: projekty z zakresu ochrony środowiska, transportu, gospodarki niskoemisyjnej, 

projekty rewitalizacyjne. 



Radny A. Skawiński pytał jeszcze, czy gmina nadal będzie mogła pozyskiwać środki z 

Lokalnej Grupy Działania, z Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich, z Urzędu 

Marszałkowskiego, z Funduszu Ochrony Środowiska i dodatkowo z Programu 

Metropolitarnego. 

Sekretarz odpowiedziała twierdząco. 

Dalszych uwag nie było.  

Przewodniczący przeszedł do głosowania nad projektem. Uchwała Nr XLVIII/401/2014 

została przyjęta w głosowaniu, w którym brało udział 11 radnych - 10 głosami za, przy 1 

głosie wstrzymującym. 

Ostatnim projektem uchwały był projekt o nr roboczym XLVIII/N/2014, co stanowi zał. 

Nr 21. 

Radni nie zgłaszali uwag do projektu. Uchwała Nr XLVIII/402/2014 została przyjęta 

jednogłośnie.  

Ad. pkt 13. 

Udzielając odpowiedzi na interpelacja, zapytania i wnioski radnych Wójt w pierwszej 

kolejności odniósł się do kwestii poruszonej przez radnego P. Kociołka, w sprawie zmiany 

przeznaczenia działki w Bychlewie z działki przeznaczonej pod działalność kulturalną na 

działkę pod zabudowę jednorodzinną. Wójt przypomniał, że kilkakrotnie wskazywał na 

konieczność zorganizowania wspólnego posiedzenia Komisji, które zajęłyby się 

rozpatrzeniem wniosków o zmianę miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego gminy. Dodał, że wystąpił do biura projektowego o wskazanie kosztów 

jakie trzeba by ponieść w związku ze zmianą planu. 

Kolejny wniosek, do którego odniósł się Wójt został złożony przez radną A. Marciniak i 

dotyczył naprawienia dróg w Piątkowisku. Drogi gruntowe, które znajdują się m.in. na ul. 

Mosiężnej, Spiżowej w Piątkowisku zostały częściowo naprawione po wykonaniu 

kanalizacji. Będą one na bieżąco naprawiane. Natomiast droga na ul. Stalowej zostanie 

sprawdzona przez komisję i planuje się przywrócenie jej do poprzedniego stanu. 



Radna D. Szczesik z kolei składała wniosek o wycięcie dwóch świerków. Wójt 

poinformował, że wniosek o przycięcie lub wycięcie drzew został już złożony do zakładu 

energetycznego. Poinformował ponadto, w związku z przekazaniem przez radną wniosku 

pana Dominiaka o zainstalowanie oświetlenia ulicznego, że są to wnioski do budżetu, 

które należy składać do 15 września. W związku z tym wniosek w tej sprawie zostanie 

złożony do budżetu na 2015r. 

Wójt poinformował następnie, że radna Z. Kasperska złożyła wniosek o nadanie bibliotece 

gminnej im. Pana Feliksa Rajczaka. W związku z tym procedura zostanie rozpoczęta, 

przygotowany zostanie projekt uchwały w tej sprawie. W tym miejscu głos zabrał 

Przewodniczący Rady, który zauważył, że Komisja Samorządowo-Społeczna nie podjęła 

jeszcze decyzji w tej sprawie, a jedynie poprosiła o wskazanie procedury nadawania 

imienia oraz ustosunkowała się pozytywnie do wniosku o nadanie imienia bibliotece, 

niekoniecznie jednak imienia pana Feliksa Rajczaka. 

W dalszej kolejności Wójt odniósł się do informacji przekazanej przez radną C. 

Rychłowską dotyczącą odpadów, które znajdują się w rowach w Szynkielewie. 

Poinformował, że teren gminy jest obecnie uprzątany od strony Okołowic. 

Kierownik K. Denuszek dodał, że w przypadku pojawiania się sygnałów o wyrzucaniu 

odpadów gmina będzie interweniować. Zauważył przy tym, że sami mieszkańcy 

zaśmiecają gminę. 

Wójt poinformował również, że do starostwa powiatowego wysłane zostało pismo w 

sprawie uzupełnienia ubytków w nawierzchni dróg powiatowych zgodnie z wnioskami 

radnych. Stwierdził także, że na zebraniu wiejskim w Gorzewie przekaże informacje w 

sprawie budowy chodnika w stronę Gorzewa oraz busa do Łodzi. Informował również, że 

zgodnie z wnioskami radnego A. Skawińskiego drzewa i krzewy na terenie gminy zostaną 

przycięte w miarę możliwości przez pracowników gminy. Częściowo konieczne będzie 

skorzystanie z usług firmy zewnętrznej. 

Dalszych informacji ze strony Wójta nie było. 

Radna C. Rychłowska przypomniała o wniosku, który składała w sprawie dowozu dzieci 

z Szynkielewa do gimnazjum w Piątkowisku. 



Odpowiedzi w tej sprawie udzielił Kierownik M. Wieczorek. W pierwszej kolejności 

odniósł się jednak do problemu związanego z przeprowadzaniem dzieci przez ulicę we 

wsi Świątniki. Kierownik zauważył, że gmina wystąpiła do Generalnej Dyrekcji Dróg 

Krajowych o budowę zatoki i chodnika na niewielkim odcinku drogi, aby zapewnić 

bezpieczeństwo dzieci. W obecnej chwili jednak najlepszym rozwiązaniem byłoby 

zatrudnienie dodatkowej osoby, która pomagałaby w przeprowadzaniu dzieci przez ulicę. 

Problem w tym, że nie ma zainteresowania w tym zakresie. 

Przewodniczący pytał jakie przewiduje się wynagrodzenie dla takiej osoby. 

Kierownik odpowiedział, że osoba, która w tej chwili przeprowadza dzieci jest 

zatrudniona na umowę zlecenia i otrzymuje 200zł netto miesięcznie. 

Przewodniczący wysunął pomysł o dzierżawie kawałka terenu, który można by 

utwardzić. Poprosił sołtysa wsi Świątniki o zorientowanie się w tej sprawie wśród 

mieszkańców. 

Sołtys poinformował, że zajmie się tą sprawą. 

W drugiej kolejności Kierownik udzielił odpowiedzi na pytanie radnej C. Rychłowskiej. 

Stwierdził, że odpowiedź w sprawie rozszerzenia trasy dowozów uczniów do szkół na 

Szynkielew była już przekazana zainteresowanym rodzicom. Nic w tej sprawie się nie 

zmieniło – trasa nie zostanie rozszerzona. Co więcej, zgodnie z zaleceniami Komisji 

Gospodarczo-Finansowej przebieg tras zostanie poddany w przyszłości analizie i trasy te 

będą odpowiednio skracane, w taki sposób aby został jedynie wypełniony obowiązek 

ustawowy. Poprosił jeszcze by w momencie konstruowania tego rodzaju pisma wskazany 

był adres do korespondencji, ponieważ gmina nie może ustalać takiego adresu osób 

podpisanych na petycji. W związku z tym pisemna odpowiedź w tej sprawie zostanie 

przekazana radnej C. Rychłowskiej. 

Dalszych uwag w tym zakresie nie było. 

Radny A. Skawiński poprosił jeszcze o przyspieszenie działań związanych z przycinkom 

drzew. Prosił również by zwracać uwagę na zasypywanie rowów przydrożnych przez 

mieszkańców gminy. 



Dalszych uwag nie było. Przewodniczący przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad. 

Ad. pkt 14. 

W ramach wolnych wniosków, komunikatów i spraw różnych radny Ł. Drewniak zgłosił 

kilka spraw. Zauważył, że mieszkańcy informowali o problemach z przyjęciem dzieci do 

przedszkola w Petrykozach. Dziwił się, że mimo rozbudowy szkoły w ostatnich latach 

nadal istnieją problemy ze znalezieniem dodatkowego miejsca. Kolejna kwestia jaką 

poruszył radny dotyczyła budowy chodnika oraz drogi za kościołem w Górce Pabianickiej 

w stronę Gorzewa. Radny pytał, czy planuje się remont tej drogi, ponieważ mimo jej 

utwardzenia w technologii emulsyjno-grysowej w zeszłym roku, to obecnie znajduje się 

w złym stanie. Zauważył ponadto, że mimo iż kilkakrotnie prosił o uporządkowanie 

znaków drogowych w Górce Pabianickiej nic w tej sprawie nie zrobiono. Ostatnią sprawą, 

do której radny się odniósł był brak rozkładów jazdy busa kursującego z Pabianic do 

Łodzi. 

Z kolei radny A. Skawiński pytał, kiedy otrzyma pisemną informację w sprawie 

uszczegółowienia dowozów uczniów do szkół, o co prosił na Komisji Rewizyjnej. 

Odpowiedzi na wyżej poruszane tematy udzielił Kierownik Referatu Oświaty, Kultury i 

Sportu M. Wieczorek. Stwierdził, że informacja, o którą prosił radny A. Skawiński zostanie 

przygotowana w najbliższym czasie. W sprawie poruszonej przez radnego Ł. Drewniaka 

poinformował, że do końca lutego trwały prace związane z opracowaniem regulaminu 

przyjmowania dzieci do oddziałów przedszkolnych oraz klas pierwszych, w związku z 

wymogami ustawowymi. Podstawowym kryterium przyjęć jest rejonizacja. Dopiero, gdy 

pozostaną wolne miejsca będzie uruchomiona dodatkowa rekrutacja. Kierownik dodał, że 

nie dotarła do niego żadna informacja o nieprzyjęciu dziecka do oddziału przedszkolnego 

w Petrykozach. Kierownik odniósł się także do zarzutu braku miejsca w szkole 

podstawowej w Petrykozach, mimo jej rozbudowy. Stwierdził, że w okresie, w którym 

radny Ł. Drewniak uczęszczał do szkoły nie było obowiązku przedszkolnego, ani 

obowiązku świetlicowego. Obecnie to się zmieniło. Ponadto zwiększyła się liczba dzieci. 

Poprosił też o wskazanie miejsca, w którym można by stworzyć dodatkowe klasy skoro 

pojawiają się zarzuty w tym zakresie. Jego zdaniem można się jedynie zastanawiać nad 

przeniesieniem biblioteki publicznej, jednak radni byli zdania, że biblioteka powinna 



pozostać w szkole. Żadnych niepokojących sygnałów o sytuacji w szkole nie ma. Należy 

się jednak zastanawiać, jakie rozwiązanie należy przyjęć w przyszłości. 

Radny Ł. Drewniak zapytał, czy wszystkie pracownie są zajęte. 

Kierownik M. Wieczorek odpowiedział, że wszystkie są zajęte. Obecnie nawet pokój 

nauczycielski został przeniesiony do mniejszego pomieszczenia by stworzyć dodatkową 

pracownię. 

Dalszych uwag w tym zakresie nie było. 

Głos zabrał radny P. Kociołek, który wystąpił z inicjatywą uchwałodawczą wraz z radną J. 

Szafran i radnym M. Muszczakiem w sprawie gender. Wniosek w tej sprawie stanowi zał. 

nr 22 do protokołu. 

Przewodniczący A. Jaksa poinformował, że skonsultuje się z mecenasem w kwestii opinii 

prawnej w tej sprawie, a następnie zostaną podjęte dalsze kroki. 

Radny P. Kociołek poinformował jeszcze, że otrzymuje telefony od mieszkańców 

Jadwinina z pytaniami, czy chlewnia w Jadwininie została zbudowana bez pozwolenia, a 

także w sprawie budowy masztu telefonii komórkowej. 

Wójt odpowiedział, że budowy masztu nie będzie. 

Radna A. Marciniak z kolei poinformowała, że trójka absolwentów gimnazjum w 

Piątkowisku brała udział w konkursie organizowanym przez Politechnikę Łódzką. Na 350 

uczestników, którzy brali udział w konkursie absolwenci gimnazjum w Piątkowisku zajęli 

miejsca w pierwszej pięćdziesiątce. Najwyżej na miejscu 16. 

Radni nie zgłaszali dalszych uwag. 

Głos zabrała sołtys wsi Rydzyny K. Helbik. Poinformowała, że brała udział w posiedzeniu 

Komisji Ochrony Środowiska i Rozwoju, na której omawiany był temat starej szkoły w 

Rydzynach. Wyjaśniła, że oględziny budynku przeprowadzone przez pana Jadczaka 

potwierdziły ekspertyzę wykonaną przez pana Krawczyka, która stwierdza, że budynek 

wymaga jedynie remontu, a nie rozbiórki. Zauważyła, że również Kierownik K. Denuszek 



stwierdził, że wystarczy zabezpieczyć dach. Dodała, że mieszkańcy Rydzyn są oburzeni 

faktem podjęcia decyzji o rozbiórce, mimo iż Wójt zaplanował w budżecie gminy kwotę 

30 tys. Zł na wykonanie projektu. W związku z tym poprosiła radnych o wskazanie 

przyczyny, dla której dokonano zmiany budżetu i zmiany przeznaczenia tej kwoty. 

Przedstawiła również przepisy ustawy prawo budowlane, które wskazują na obowiązek 

kontroli mienia komunalnego, co najmniej raz do roku lub co 5 lat, a wszelkie zalecenia 

powinny być umieszczane w książce obiektu budowlanego. Prosiła w związku z tym o 

przedstawienie takiej książki dla szkoły w Rydzynach. 

Kierownik wyjaśnił, że budynek starej szkoły w Rydzynach posiada taką książkę, jednak 

kontrole nie są wykonywane. Kontrole roczne, okresowe i pięcioletnie bowiem są 

wykonywane jedynie w stosunku do obiektów, które znajdują się w użytkowaniu. Ze 

względu na to, iż zarówno budynek w Pawlikowicach jak i Rydzynach jest wyłączony z 

eksploatacji nie podlega kontroli. 

Sołtys zauważyła, że budynek nie jest użytkowany dopiero od 3 lat. Wcześniej taki 

obowiązek powinien być spełniony. 

Kierownik odpowiedział, że nie jest w stanie wskazać jakie działania były podejmowane 

przed trzema laty, ponieważ nie był jeszcze zatrudniony w Urzędzie Gminy. 

Sołtys powtórzyła pytanie zadane wcześniej – dlaczego radni zmienili zapis w budżecie o 

przeznaczeniu 30 tys. Zł na rozbiórkę budynków w Pawlikowicach i Rydzynach, a nie 

wykonanie dokumentacji projektowej remontu budynku starej szkoły w Rydzynach. 

Przewodniczący A. Jaksa stwierdził, że takiego zapisu w budżecie nie było. Budżet pod 

tym względem nie został zmieniony. 

Do dyskusji włączył się radny A. Skawiński, który doprecyzował wypowiedź sołtys K. 

Helbik stwierdzając, że w projekcie budżetu kwota 30 tys. Zł była zarezerwowana na 

wykonanie dokumentacji projektowej. Radny poruszył problem dotyczący również 

innych budynków wchodzących w skład mienia komunalnego gminy. Wyraził obawy, że 

żadne działania w celu zabezpieczenia budynków przed degradacją nie są podejmowane. 

Radny przypomniał, że prosił o wskazanie kosztów remontu budynku starej szkoły w 

Rydzynach. 



Zastępca Przewodniczącego M. Muszczak udzielił odpowiedzi sołtys wsi Rydzyny. 

Stwierdził, że radni nie zarezerwowali środków na wykonanie dokumentacji projektowej 

remontu budynku starej szkoły ze względu na opinie rzeczoznawcy, który stwierdził, że 

remont jest nieopłacalny. 

Zdaniem sołtys K. Helbik opinia rzeczoznawcy nie była wykonana rzetelnie. Jej zdaniem 

została napisana bez dokonania oględzin budynku. Radny A. Skawiński przyznał, że 

opinia niewiele wyjaśnia. Jego zdaniem nie należało w ekspertyzie wskazywać, że 

przykładowo kanalizacja jest zużyta w 100%, skoro kanalizacji tam nie ma. 

Dalszych uwag nie było. 

Ad. pkt 15. 

Przewodniczący zamknął obrady sesji. 

        Obradom sesji przewodniczył: 

        Przewodniczący Rady Gminy 

         dr Arkadiusz Jaksa 
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Urszula Czerwonka  

Andżelika Miszewska  

 


